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Spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet den 1. maj 2018 af 

Christopher Røhl Andersen vedrørende artikel i Jyllands-Posten 

af 1. maj 2018 vedr. Københavns værtskab for VM i Ishockey  

 

 

Spørgsmål:  
Under henvisning til vedlagte artikel i Jyllands-Posten af 01/05-2018 

skal jeg venligst bede om et KFF notat, der beskriver de i artiklen 

frembragte udfordringer mellem arrangør og kommune. 

 

 

Svar:  

Borgerrepræsentationen bevilligede med Budget 2015 et tilskud på i 

alt 5 mio. kr. (2015 p/l) til afvikling af VM i Ishockey i Royal Arena 

2018. Kultur- og Fritidsforvaltningen har indgået en tilskudsaftale 

med Ishockey VM 2018 P/S (VM-selskabet) om Københavns 

Kommunes tilskud. I aftalen er det kommunale tilskud øremærket:  

- Opbygning af infrastruktur i Royal Arena  

- Eventadministration, herunder udgifter til protokol  

- Koordinering af frivillige  

- Borger- og foreningsrettede aktiviteter op til og under VM 

  

Kultur- og Fritidsforvaltningen modtog den 10. oktober 2017 et udkast 

til en ”Host City Agreement” fra VM-selskabet. ”Host City 

Agreement” indeholder en række forpligtelser for København som 

værtsby i relation til udsmykning af byen op til og under afviklingen 

af VM i Ishockey 2018. Forpligtelserne indebærer udgifter for 

Københavns Kommune, som ikke har været omfattet af den 

oprindelige ansøgning fra Danmarks Ishockey Union til Københavns 

Kommune og som derfor heller ikke var del af det materiale, som lå til 

grund for Borgerrepræsentationens bevilling med beslutningen om 

Budget 2015.  

  

Københavns Kommune har med henvisning hertil meddelt VM-

selskabet, at Københavns Kommune ikke ser mulighed for at udvide 

det indbyrdes aftalegrundlag med en ”Host City Agreement”.  

  

Kultur- og Fritidsforvaltningen har i efteråret 2017 rådgivet VM-

selskabet om konkrete muligheder for at opnå synlighed i Københavns 

byrum, eksempelvis via brug af strøgbannere, infostandere og 
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kulturbanner-ordningen. Disse tilbud til byens eventarrangører 

håndteres i Teknik- og Miljøforvaltningen og VM-selskabet er oplyst 

om, at der er en vis økonomi forbundet med brug heraf.  

  

Kultur- og Fritidsforvaltningens opfattelse er, at Københavns 

Kommune med tilskudsaftalen har et aftalegrundlag, der gør op med 

retsforholdet mellem Københavns Kommune og VM-selskabet, 

herunder hvorledes kommunens partnerstatus, deltagelse i 

arrangementet og synligheden heraf skulle reguleres. Derfor fandt 

Københavns Kommune det ikke for relevant at underskrive en Host 

City Agreement.  

  

VM-selskabet har taget Kultur- og Fritidsforvaltningens udmelding til 

efterretning. Ud over de udmeldinger, som er refereret i artiklen i 

Jyllands-Posten har Kultur- og Fritidsforvaltningen ikke modtaget 

yderligere henvendelser fra hverken VM-selskabet eller direkte fra det 

internationale Ishockey Forund (IIHF) om sagen.   
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